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Költöznek vagy sem 
az idősek Mindszentről 
Vásárhelyre?

5. oldal 

Hírességek viselik
a vásárhelyi tervező 
ékszereit

6. oldal 

Megnyílt 
a 68. Vásárhelyi
Őszi Tárlat

6. oldal 

ÖRÖKSÉGÜNK • Nem szépészeti beruházásról van szó, hanem 
életveszély elhárításáról

Önköltségi áron újul meg 
a városháza
K. A. - B. D.

 Idén még nem, de jö-
vőre kezdődik a Városhá-
za tornyának a felújítása. A 
szakemberek és a kivitelező 
egyeztették a részleteket is a 
műszaki átadáson. A polgár-
mester hangsúlyozta, nem 
szépészeti beavatkozásról 
van szó, életveszélyt kell el-
hárítani.
 Október 6-án írta alá Márki-Zay 
Péter polgármester és Kendi Imre, a 
Z-Door Zrt. igazgatója a városháza 
tornya felújításáról szóló szerző-
dést. A munkát nyílt közbeszerzési 
eljáráson elnyert cég önköltségi 
áron, azaz nettó 257 millió forintért 
végzi el a felújítást.
A terület műszaki átadására október 
11-én került sor. A városházi egyez-

tetésen kiderült, hogy az idén csak 
előkészületi munkákat végeznek, 
maga a felújítás jövőre kezdődik 
meg.

Ennek során, a tervek szerint, az Ybl 
Lajos tervezte épület Kossuth tér 
felőli főbejáratát a szükséges időre 

lezárják és a toronyfelújítás alatt 
az 54 méter magas építményt le is 
burkolják, megakadályozandó, hogy 
onnan bármi, esetlegesen lehulló 
anyag kárt okozzon.

Folytatás a 3. oldalon

ÉLETVESZÉLYES ÁLLAPOTOT KELL ELHÁRÍTANI A KIVITELEZŐKNEK

OKTATÁS • Folytatódtak a tiltakozó akciók a béremelések elmaradása és a pedagógusok elbocsátása miatt

Tízezrek tüntettek a pedagógusok mellett
KOZÓ ATTILA

 Október 23-án több tíz-
ezer, a szervezők szerint 80 
ezer embert megmozgató 
szolidaritási tüntetést tar-
tottak az ADOM Diákmoz-
galom szervezésében Buda-
pesten. Lapzártánk után, de 
még az újság megjelenése 
előtt, október 27-én az ok-
tatásért folytatott akciók 
újabb állomása egy orszá-
gos iskolai sztrájk, emellett 
az Egységes Diákfront pedig 
minden eddiginél nagyobb 
élőláncos demonstráci-
ót szervezett a fővárosban. 
Hódmezővásárhelyen is élő-
lánccal tiltakoznak.
 „A pályaelhagyók száma úgy nő, 
mint Mészáros Lőrinc vagyona. (…) 
Milyen oktatás az, ahol a kémiát 
tesitanár tartja? (…) Ha kirúgják a 

biológiatanárainkat, ki fogja felké-
szíteni az orvosi pályára készülő-
ket?” – ezek a mondatok is elhang-
zottak az október 23-i tüntetésen. A 
tanárszervezetek elismételték köve-

teléseiket, nem csak 45 százalékos 
fizetésemelést szeretnének, hanem 
nagyobb szabadságot és kevesebb 
száraz tananyagot. Úgy vélik, ha a 
kormány nem látja be ennek szük-

OKTÓBER 23-ÁN MÁRKI-ZAY PÉTER IS OTT VOLT A SZABADSÁG HÍDON ÁTVONULÓ TÖMEGBEN

ÜNNEP • Párhuzam a magyar forradalom 
követelései és a jelenkor között

Mit tennének 
ma 1956 hősei?
BOROS TAMÁS

 A Kossuth téri zászlófel-
vonást követően az örök-
mécsesnél tartott megem-
lékezést Hódmezővásárhely 
városa, a Tornyai János Mú-
zeum, Könyvtár és Műve-
lődési Központtal közösen. 
Márki-Zay Péter beszédében 
azt tette fel, egyfajta köz-
ponti kérdésként: vajon mit 
tennének ma 1956 hősei? 
Azt mondta, Nagy Imréhez 
hasonlóan még Orbán Vik-
tornak sem késő felelős, a 
nemzetéért tenni akaró ve-
zetővé válnia.
 Miklós Péter, a Tornyai János 
Múzeum, Könyvtár és Művelődési 
Központ főigazgatója beszédében 
azt mondta, 1956-ra az emberek 

90%-a elégedetlen volt a politikai 
rendszerrel, a Rákosi diktatúrával. 
Megelégelték, hogy a Szovjetunió 
érdekének megfelelően dőlnek el az 
ipari, mezőgazdasági, oktatási vagy 
a geopolitikai kérdések.
A kommunista diktatúra kiépítésé-
nek számos áldozata volt, mondta. 
Például gazdák, akiket megfosztot-
tak a tulajdonuktól, másokat pedig 
származásuk, nézeteik miatt távo-
lítottak el helyükről. Vásárhelyen 
is voltak ilyen áldozatok. Közülük 
először Gyáni Imrét emelte ki, aki 
október 19-én engedélyezte a Di-
ákparlament összehívását a Bethlen 
Gábor Gimnáziumban. 1956. október 
29-én törvényesen, titkos választá-
son a Nemzeti Bizottság elnökévé 
választották. 

Folytatás a 3. oldalon

ségességét, még több pályaelhagyó 
lesz és tarthatatlanná válik a tanár-
hiány.
Sokan még ma sem értik, hogy 
nem egyszerűen a tanárok fizeté-

séről szól ez a tiltakozási hullám. 
A tisztességes bér csupán első (és 
elengedhetetlen) eszköze lenne egy 
jobb oktatási rendszernek.  Ha nincs 
tanár, tényleg nincs jövő. Valóban, 
ki fogja felkészíteni a diákokat az 
orvosi, mérnöki pályákra, ki tanítja 
meg őket angolul, vagy németül?

Az Akadémia is 
figyelmeztet:  
Változás kell!

 Azonnali, jelentős és hosszú távú 
garanciákkal biztosított fizetéseme-
lést kér a pedagógusoknak a Magyar 
Tudományos Akadémia. Az MTA 
Vezetői Kollégiuma és a Közoktatá-
si Elnöki Bizottság még az október 
23-i tüntetés előtt adott ki állásfog-
lalást. 

Folytatás a 2. oldalon
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Folytatás a címoldalról
 A bizottság elnöke Dr. Csapó 
Benő, a Szegedi Tudományegye-
tem Neveléstudományi Intézetének 
egyetemi tanára a Vásárhelyi Televí-
zió Időben című műsorában beszélt 
az oktatásügy helyzetéről és a pe-
dagógusok anyagi megbecsülésének 
fontosságáról.
A szegedi professzor, aki az elek- 

tronikus mérés-értékelési rendszer, 
az eDia kapcsán hódmezővásárhelyi 
óvodákkal és iskolákkal is kapcso-
latban áll, nyilvánvalóvá tette, itt 
nem csak a pedagógusokról van 
szó, hanem az egész közoktatásban 
megjelenő negatív folyamatokról. 
A nemzetközi tudásszint-mérések 
szerint a magyar diákok eredmé-
nyei szövegértés, matematika, 
természettudományok területén 
hosszabb távon jelentősen romla-
nak, növekszik a gyengén teljesítők 
aránya. 2000-től kisebb-nagyobb 
ingadozásokkal tovább romlottak az 
eredmények.
-2018-ban mind a három 
területen rosszabbak voltak 
az eredmények, mint 2000-
ben és ami különösképpen 
aggasztó az az, hogy a 
nagyon gyengén teljesítők, 
tehát a 2-es tudásszint 

alatt levőknek az aránya az 
nagyjából a népességnek 
az egynegyedét teszi ki

 – mondta az MTA Közoktatási El-
nöki Bizottságának elnöke a műsor-
ban.

Magyarországon a családi háttér 
erősen meghatározza a diákok telje-
sítményét, ez régóta ismert, de nem 
javul. Sok tehetséget elveszítünk, 
pedig a tehetséges fiatalok egyen-
letesen születnek meg a különböző 
hátterű családokban, ezt mi nem 
tudjuk úgy kihasználni – állapította 
meg Csapó Benő.

Jó döntések után 10-15 év 
múlva lehet eredmény

 20 éve romlik helyzet és ma sem 
látszik olyan olyan intézkedéscso-
mag, amely arra utalna, hogy ez 
megváltozna. A nyugdíjba vonulók 
és a képzésben résztvevők arányából 
kiszámítható, hogy gyors beavatko-
zás nélkül a helyzet hamarosan ke-
zelhetetlenné válik. Nem csak kevés 
a tanár, kevés a fiatal, de kevesen ta-
nulnak az egyetemen ezeken a sza-
kokon és kevés a jelentkezés is. Már 
most lehet látni, baj lesz. Radikális 
beavatkozás kell, előre tekintve, 10-
20-30 évre.

Nemzetközi példák jelzik, rendbe 
lehet tenni egy ország oktatásügyét, 
de ahhoz idő kell. - Észtország egy 
évtizedes kemény munkával került 
az élvonalba – utalt egy példára a 
televízióban Csapó professzor.
A pedagógus hivatás választását 
számos tényező befolyásolja, a je-
lenlegi magyarországi helyzetben 
az alacsony pedagógusfizetések je-
lentik a legfőbb problémát. Amikor 
egy fiatal pályát választ, érdeklődése 
mellett az egyik legfontosabb, mér-

DR. CSAPÓ BENŐ A MAGYAR TUDOMÁNYOS 
AKADÉMIA KÖZOKTATÁSI ELNÖKI 

BIZOTTSÁGÁNAK ELNÖKE A VÁSÁRHELYI 

TELEVÍZIÓBAN

KÉRDÉSEK • Várhatóan 10 milliárdot meghaladó költsége lehet az újabb propaganda akciónak  

Konzultáljunk, vagy ne?
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

 A magyar kormány is-
mét az úgynevezett „nem-
zeti konzultáció” eszközé-
hez nyúl, hogy ráerősítsen 
a kormányzati propagandá-
ban már hetek óta ismételt 
állításra, miszerint minden 
hazai baj oka a brüssze-
li szankciókban keresendő. 
(Azt például nem kérdezik, 
hogyan kellene megállíta-
ni az orosz agressziót.) Az 
ellenzék nem tudja any-
nyiszor és annyi felületen 
megismételni ennek cáfola-
tát, hogy ez ellensúlyozza a 
kommunikációs úthengert, 
de ahol lehet, elmondják Or-

legelési szempont a várható kereset, 
a családalapításhoz és a biztos meg-
élhetéshez szükséges jövedelem. 
Magyarországon a pedagógusok 
fizetése tartósan és egyre nagyobb 
mértékben elmarad az egyéb szel-
lemi foglalkozásúak bérétől. Ezzel 
összevethető bérrel sok fiatalt vissza 
lehetne hívni a pályára.

Egy tanár diplomája 
befektetés a társadalom 
számára

 A diplomás fiatalokat négy év-
tizedig kell a pályán tartani, a fize-
téseket ebben a perspektívában kell 
vonzóvá tenni. Egy tanárszak elvég-
zése egyaránt befektetés az egyén 
és a társadalom számára. A tanári 
végzettség jól konvertálható tudást 
jelent, és a pedagógusok könnyen 
találnak a tanárinál jövedelmezőbb 
állást. Számukra így a diploma-
szerzés, mint befektetés megtérül, 
a társadalom számára azonban a 
pályaelhagyás nehezen pótolható 
veszteséget jelent. A pedagógus 
diplomával rendelkező fiatalok pe-
dagóguspályán tartása közérdek. Az 
ehhez szükséges anyagi eszközök 
nagysága eltörpül a pedagógushi-
ányból fakadó, nemzetgazdasági 

szinten jelentkező károkhoz viszo-
nyítva.

Minden további fejlődés előfeltétele 
a pedagógusok bérének az azonnali 
és jelentős megemelése – írják a 
Magyar Tudományos Akadémia ál-
lásfoglalásában. A jelentős azt jelen-
ti, hogy a pedagógusfizetések né-
hány éven belül elérik az értelmiségi 
fizetések átlagát. Hosszabb távon a 
diplomás átlagfizetés és a pedagó-
gus átlagfizetés viszonya határozza 
meg, hogy milyen képességekkel, 
felkészültséggel és motivációval 
rendelkező fiatalokat lehet a pályára 
vonzani. A kielégítő szint jelzése az 
lehet, ha a tanári szakokra többszö-
rös túljelentkezés lesz, ami alkalmat 
ad a legkiválóbbak kiválasztására. Az 
azonnali béremelés mellett hason-
lóan fontos a bérek értékállóságának 
biztosítása, a hosszútávú garanciák 
megteremtése.
Elhangzott az is, hogy a Magyar 
Tudományos Akadémia Közokta-
tási Elnöki Bizottsága egy átfogó 
elemzésre, állásfoglalások soro-
zatára készül. Itt külön érintik az 
egyes területeket, mint matematika, 
szövegértés, természettudomány, 
digitalizáció, idegen nyelvek, de 
foglalkoznak az oktatás gazdasági, 
társadalmi hasznával is. 

KESERŰ HUMOR A KUTYAPÁRT KÉRDÉSSORA, NEM TUDNI, HAT-E A KORMÁNYPÁRTI 
VÉLEMÉNYBUBORÉKBAN ÉLŐKREAZ MMM ÉS A KOSSUTH KÖRÖK ÖSSZEGYŰJTENÉK AZ ÍVEKET

bán Viktor minden szankci-
ót megszavazott, másrészt 
a szankciók egy részét vagy 
be sem vezették, vagy nem 
is vonatkoznak Magyaror-
szágra. 
 A Kossuth körök, a hódmező-
vásárhelyi is – kölcsön véve a kor-
mányzati retorika egyik korábbi 
szlogenjét – azt mondják: Állítsuk 
meg a nemzeti konzultációt! Ők 
összegyűjtenék az íveket. - Ha Ön is 
átlát a szitán – hiszen Orbán Viktor 
megszavazta a szankciókat, amelyek 
ellen uszít -, juttassa el hozzánk a 
boríték nélküli konzultációs ívét az 
alábbi címek egyikére.
Közben az EUrológus készített egy 
gyorselemzést az újabb konzultáci-
óról. Azt írja, nem elég, hogy a létező 
szankciós csomagokat tárgyalások 

után Magyarország is megszavazta, 
de olyan szankciókról is konzultál a 
kormány, amik nem is léteznek il-
letve nem tényeken alapulnak.
Már ott hibás a felvetés, amikor 
brüsszeli szankciókról, brüsszeli ve-
zetőkről írnak a kérdőívben, hiszen 
szankciós intézkedésekről a tagálla-
mok döntenek, az Európai Bizottság 
javaslata alapján. Vagy elfogadják 
egyhangú szavazással, vagy pedig 
ennek híján elutasítják. 
Azt is írja, hogy mindenféle alapot 
nélkülöző kérdések is helyet kaptak:
• Ön egyetért-e a gázszállításokra 

vonatkozó szankcióval?
• Ön egyetért-e a nukleáris fűtőele-

mekre vonatkozó szankcióval?
• Ön egyetért azzal, hogy a paksi be-

ruházásra is terjedjenek ki a szank-
ciós intézkedések?

Szintén félreérthető, és csúsztatásra 
okot adó kérdés: „Ön egyetért az élel-
miszerárak emelkedését okozó szank-
ciókkal?”. Noha az uniós szankció 
nem érinti az élelmiszereket és a 
mezőgazdasági termékeket. 
Nehezen értelmezhető a turizmusra 
vonatkozó, „Ön egyetért a turizmus 
korlátozásával járó szankciókkal?” 

kérdés, mivel az Európai Unió úgy 
döntött, hogy megtagadja az orosz 
turistáktól a schengeni övezeten be-
lüli szabad mozgást biztosító vízum 
kibocsátása során az egyszerűsí-
tett eljárást, és ezt Magyarország 
is megszavazta. A cikk rámutat, az 
orosz turisták kaphatnak vízumot, 
nincsenek kitiltva az EU-ból, de az 
eljárás tovább tart a számukra. 

OKTATÁS • Folytatódtak a tiltakozó akciók a béremelések elmaradása és a pedagógusok elbocsátása miatt

Tízezrek tüntettek a pedagógusok mellett
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ÖRÖKSÉGÜNK • Nem szépészeti beruházásról van szó, hanem 
életveszély elhárításáról

Önköltségi áron újul meg 
a városháza

Nem szépészeti 
beavatkozás

 Még ezek előtt a vásárhelyi Fi-
desz egy közleményt juttatott el az 
MTI-nek, amelyben azt kifogásol-
ták, hogy „miközben minden magyar 
település a gazdasági válság kezelé-
sén, és az energiaárak robbanásszerű 
emelkedése miatt egekbe szökő műkö-
dési költségek csökkentésén dolgozik, 
Márki-Zay Péter a válság előtti utolsó 
pillanatokban megpróbálja a saját 
politikai klientúrájához kimenteni az 
önkormányzat még meglévő pénzét, 
majd a válság kezelését a kormánytól 
várja.”
Márki-Zay Péter erre azt válaszol-
ta, hogy „a korábbi városvezetés 
által folytatott gyakorlattal szemben 
a mostani nyílt versenyben bárki pá-
lyázhatott, Cseri Tamás és Lázár János 
is, ahogy a rokonaik és barátaik is. Az 
utóbbiak szoktak is pályázni és nyer-
nek is, igaz, hogy alacsonyabb áron, 
mint korábban, amikor Lázár János 
döntötte el a városban, hogy ki nyer, 
akkor az ő rokona 30 százalékkal ma-
gasabb áron tudott nyerni, mint ma, 

de más szolgáltatásban. Most verseny 
van, óhatatlan, hogy mindig a legala-
csonyabb ár, a legjobb ajánlat nyer.”
A polgármester azt is hozzátette, 
ez nem egy szépészeti beavatkozás 
lesz, hanem a torony életveszélyes 
állapotának elhárításáról van szó.

Sok éve tervezett munka

 A torony felújítása régóta napi-
renden van, a nagy költségek okán a 
felújítást ütemezték és a műszakilag 
legszükségesebb, az épület szem-
pontjából legfontosabb munkarészt 
vették az első szakaszba. Ezzel az 
addig sűrűn jelentkezett beázásokat 
sikerült megszüntetni.
2017 februárjától 2018 júliusáig az 
Építészmester Zrt. kivitelezésében 
felújításra került a Városháza teljes 
tetőszerkezete, villámvédelmi rend-
szere a torony kivételével. A felújítás 
költsége 303 246 799,-Ft + ÁFA volt, 
írta Hódmezővásárhely Város gyor-
shír szolgálata.
2020-ban födémmegerősítési mun-
kálatokkal, majd 2021-ben a fűtés-
rendszer korszerűsítésével folyta-
tódott az épület felújításra, amely 

az épület fenntartási költségeinek 
ésszerűsítése miatt volt fontos.
Korábban az elkészült tervek fi-
gyelembevételével a kivitelezés 
közbeszerzési eljárást 2022 elején 
elindították, azonban csak egy érvé-
nyes ajánlat érkezett, amely viszont 
jelentősen magasabb volt a terve-
zetthez képest. 
Nyár végén az önkormányzat új-
fent megversenyeztette az ajánlatra 
jelentkezőket, s ezúttal sikeresen 
zárult a folyamat. Három társaság 
nyújtott be ajánlatot:
- a Bodrogi Bau Kft. nettó 357 millió,
- a fővárosi EB Hungary Invest Kft. 
pedig nettó 378 millió forintért vál-
lalta volna a megbízást.
- A legjobb ajánlatot a vásárhelyi 
székhelyű Z-Door Zrt. nettó 257 
millió forinttal adta.
A műemléki épületnél tervezett 
munkálatok az északi homlokzatra 
és a toronyhomlokzatokra, a torony 
körüljárójára és vörösréz sisakjára, 
valamint a homlokzathoz csatlakozó 
felületekre (főhomlokzati erkély), 
azok meglévő szerkezeteinek felújí-
tására, pótlására terjednek ki. 

BÍRÓSÁG • Több mint 5 millió forintot fizethet vissza a volt 
aljegyző fia a városnak

Furcsa trafikfelújítás
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Hogy juthatott egy köz-
tisztviselő közeli hozzátar-
tozója kedvező bérleti díj 
fejében aztán trafikként mű-
ködtetett üzlethelyiséghez? 
Ez a kérdés abban a perben, 
amit jogerősen megnyert 
a vásárhelyi önkormány-
zat, nem is volt érdekes. Az 
azonban, hogy hogyan újít-
tathatta fel azt a város pén-
zén, annál inkább.
 A vásárhelyi önkormányzat 2019-
ben indított pert C.P. ellen (megke-
rülhetetlen, hogy leírjuk, C.P. anyja 
2018-ig a városházán dolgozott al-
jegyzőként). Egy 2013-ban, 25 ezer 
Ft-ért bérbevett, majd dohánybolttá 
alakított és jelenleg is trafikként 
működtetett üzlethelyiség átalakí-
tásának teljes költségét, 6.397.432,- 
Ft-ot az aljegyző fia az önkormány-
zattal fizettette meg. Részben bérleti 
díj, helyi iparűzési adó és közterü-
lethasználati díj beszámítása ré-
vén, nagyobbrészt (4.490.806,- Ft) 
azonban egy konkrét, 2017 májusi 
banki átutalás formájában kapta azt 
meg a vállalkozó az akkori vásárhe-
lyi önkormányzattól szabálytalanul, 
mindenféle szerződéses jogalap 
nélkül. Az üzlethelyiség teljes felújí-
tását (pl. nyílászárók cseréje, fűtés 

korszerűsítése, klímaberendezés, 
teljes bútorzat, arculati elemek stb.) 
tehát Hódmezővásárhely fizette ki, 
azonban a bérleti díjat nem emelték 
meg, az maradt havi 25.000,- Ft, 
holott a frissen felújított és korsze-
rűsített, valamint teljes mértékben 
berendezett dohánybolt piaci bérleti 
díja ennek az összegnek a többszö-
röse lett volna.

Magánhaszon 
önkormányzati 
ráfordítással állami 
tulajdonból

 A bérleti díj beszámításáról szó-
ló szerződés felülvizsgálata során, 
2019-ben észlelte az önkormányzat, 
hogy az ingatlan nincs a tulajdoná-
ban, annak tulajdonosa a Magyar Ál-
lam. (Az ingatlan bejegyzett kezelője 
a HVSZ Zrt. volt, ezen kezelői jogot 
azonban 2022-ben töröltette a Ma-
gyar Államot képviselő MNV Zrt. egy 
jogszabályi rendelkezés alapján.) 
Erre tekintettel 2019-ben a bérleti 
szerződést a város felmondta, majd 
pert indított C. P. ellen a fenti, sza-
bálytalanul kifizetett 6.397.432,- Ft 
felújítási költség visszafizetése 
iránt.
Keresetükben annak megállapítását 
is kérték, hogy a bérbeszámítási 
megállapodás azért semmis, mert 
az a jóerkölcsbe ütközik, hiszen az 

egyik vezető állású köztisztvise-
lő rokona által nyitott dohánybolt 
felújítását és teljes berendezését az 
adófizetők pénzéből úgy fizették ki, 
hogy az önkormányzat ennek hasz-
nából semmilyen módon, különösen 
a bérleti díj emelése révén nem ré-
szesült.
Az ügyben csaknem három év után 
született a Hódmezővásárhelyi Já-
rásbíróság előtt elsőfokú ítélet 2022. 
február 25-én. A bíróság megállapí-
totta, hogy a bérbeszámítási megál-
lapodás annak valamennyi későbbi 
módosításával együtt érvénytelen, 
mivel a vásárhelyi önkormányzat 
nem volt az ingatlan tulajdonosa, 
azt bérbe sem adhatta volna, az 
érvénytelen (létre sem jött) bérleti 
szerződés alapján pedig nem volt 
köteles a felújítási költségek megté-
rítésére.
A teljes összegből végül 5.142.456,- 
Ft visszafizetésére kötelezte a bíró-
ság a volt bérlőt.
Mivel a bérbeszámítási megállapo-
dás semmisségét más okból meg-
állapította, az ítélet a jóerkölcsbe 
ütközést már nem vizsgálta.
Az elsőfokú ítélet ellen az alperes 
fellebbezést nyújtott be, azonban 
ennek során eljárási hibát követett 
el, ezért a bíróság a fellebbezését 
visszautasította, így az elsőfokú íté-
let 2022. szeptember 29-én jogerőre 
emelkedett. 

ÜNNEP • Párhuzam a magyar forradalom 
követelései és a jelenkor között

Mit tennének 
ma 1956 hősei?

Folytatás a címoldalról

 November 1-jén jelentős szerepet 
játszott a Nemzeti Parasztpárt helyi 
szervezetének újjászervezésében. 
Rajta kívül Erdei Istvánt méltatta, 
akit szintén retorziók értek 56-os 
szereplése miatt, és aki, ellentétben 
vádlóival, valódi szocialistának val-
lotta magát.
Márki-Zay Péter polgármester be-
szédét azzal kezdte, hogy 1956-ban 
az orosz megszállás ellen lázadtak 
fel a magyarok. 1956 azonban aktu-
ális kérdéseket is felvet. Akkor a pár-
tállami propaganda az emberek által 
megélt dolgokkal szöges ellentétben 
a nyugat hanyatlását vizionálta, és a 
keleti, valamint a magyar felsőbb-
rendűséget hangoztatta. Hazug, ka-
raktergyilkos gyűlöletkampányokat 
kampányokat mindazok ellen, akik 
kritizálni merészelték a pártot és a 
rendszert. Az akkori hősök ez ellen a 
gyakorlat ellen tiltakoztak.
Van olyan, mondta, aki nem csak 
1989-es, hanem a 2009-es, Nyugat 
melletti beszédét, és később válasz-
tási ígéreteit szegi meg. Az oroszok 
célja akkor is, és 2022-ben is a biro-
dalomépítés. Az 56-osok nem köve-
teltek békét és fegyverszünetet. Azt 
követelték, mint a Fidesz 1989-ben, 
egészen 2010-ig: Ruszkik haza!
Jelenleg sokan, éppen azok kérik, 
hogy hagynák magukra a szabadsá-
gukért küzdő ukránokat, akik szid-
ták és jelenleg is szidják a Nyugatot, 
hogy magukra hagyták a magyaro-
kat.

Jelenleg is nehéz feladatok előtt áll a 
nemzet. Ilyenkor kell feltenni a kér-
dést: mit tennének most 56 hősei, 
mit tekintenének hazaárulásnak, 
hogyan oldanák meg az előttünk álló 
fontos kérdéseket?
Kérnék, hogy az ukránok tegyék le 
a fegyvert, némán nézzék szerette-

ik legyilkolását, megerőszakolását 
vagy ők is, Orbán Viktorral együtt 
megszavaznák az uniós fegyver-
szállítást és a szankciókat Oroszor-
szág ellen?
Beengednék az orosz kémbankot 
Budapestre? Tűrnék, hogy orosz 
hackereknek szabad hozzáférése 
legyen a Külügyminisztérium do-
kumentumaihoz? Vagy kiutasítanák 
a kémeket és az Unió szövetségesei 
lennének?
Pegasussal hallgatnák le az újság-
írókat és a politikusokat?
Milliárdos vagyonokat szerez-
nének irányított közbeszerzéssel 
maguknak és családjuknak? Vagy a 
Szegeden alakult Magyar Egyete-
misták és Főiskolások Szövetsége 
(MEFESZ)20 pontos követelése 11. 
pontjának megfelelően követelnék, 
hogy állítsák bíróság elé azokat, akik 
felelősek az elmúlt időszak bűnei-
ért, és azt, hogy e tárgyalásoknak a 
legnagyobb nyilvánosság előtt kell 
lefolyniuk?
1956 hősei vajon felvásárolnának 
tévéket, újságokat, és oda politikai 
ellenfeleiket nem engednék be, ki-
tiltanák őket, és fizetett hirdetések-
ben folytatnának ellenük hazugság-
kampányokat? Vagy helyreállítanák 
a sajtószabadságot és igazukról 
nyílt vitában próbálnák meggyőzni 
az embereket? Ahogy a MEFESZ 12. 
pontjában írták: Követeljük a tájé-
koztatás szabadságát.
56 hősei vajon csavargatnák a vá-
lasztási rendszert, vonnák el a for-
rásokat az ellenzéktől? Közpénzen 
klientúrát építenének és függőségi 
helyzetbe hoznák a kistelepülése-
ket, azok vezetőit, a közmunkásokat 
vagy a cigányokat? Vagy a MEFESZ 
követeléseinek megfelelően: Új 
alapokra fektetett, szabad, demok-
ratikus választási rendszert szeret-
nének? 

TISZTELGÉS A HŐSÖK ELŐTT
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IDŐSGONDOZÁS • A mindszenti képviselő-testület felelőssége, hogy költöztetik-e az időseket  

Öreg fát átültetni...
KOROM ANDRÁS

 A mindszenti képviselő- 
testület szeptember 28-i 
ülésén arról döntött, hogy 
november 1-től a fűtési 
időszak végéig a vásárhe-
lyi Kovács-Küry Időskorú-
ak Otthonába költözteti a 
helyi idősek otthona lakóit 
és munkavállalóit, hogy ez-
zel 3,5 millió forintos ener- 
giaszámlát takarítson meg. 
A döntés képviselői lemon-
dáshoz és demonstrációhoz 
vezetett.
 A bezáráshoz, majd a tüntetéshez 
vezető út állomásai:
Szeptember 21.: A Hódmezővásár-
helyi Kistérségi Társulás ülésén nem 
szerepelt napirenden a mindszenti 
idősek otthonának helyzete. Bálint 
Gabriella, a Kovács-Küry Idősko-
rúak Otthona főigazgatója ezért 
- már a napirendek lezárása után, 
hozzászólásként  - elmondta, hogy 
Zsótér Károlynak már jelezte, hogy 
a mindszenti testületnek végiggon-
dolásra javasolná, hogy november 
1-től, a fűtési szezonra, ha lehetsé-
ges, integrálják a mindszenti idősek 
otthonát a Kovács-Küry Időskorúak 

Otthonával. Azt mondta, hogy a 
mindszenti otthon fűtése ugyanis 
nagyon rossz hatékonysággal mű-
ködik és (fenntartása) nagyon sokba 
kerülne. Azt is elmondta, hogy az 
épületben hatféle fűtési szerkezet és 
melegvíz előállító működik, nagyon 
rossz hatásfokkal.
Szeptember 28.: A mindszenti kép-
viselő-testület, megszegve saját 
szervezeti és működési szabályzatát 
döntött arról, hogy az otthon lakóit 
a fűtési időszakra, „az Oroszország-
gal szembeni elhibázott brüsszeli 

szankciók okozta energiaválság 
okozta költségnövekedés miatt Vá-
sárhelyre költöztetik, a dolgozókkal 
együtt. Az otthonnal kapcsolatos 
napirend azonban nem szerepelt az 
egy héttel korábban írt testületi ülé-
si meghívóban. Szóbeli előterjesztés 
után döntöttek az ügyben a képvi-
selők, úgy, hogy az idősek otthoná-
val kapcsolatos írásos előterjesztést 
csak a döntés előtt negyven perccel 
kapták meg.
Október 10.: A fenti döntés miatt 
lemondott képviselői mandátu-

ÉLŐLÁNCOT VONTAK A TÜNTETŐK AZ IDŐSEK OTTHONA ELÉ, TILTAKOZÁSUL A LAKÓK 
TERVEZETT ELKÖLTÖZTETÉSE ELLEN.

BERUHÁZÁS • Mészáros Lőrinc is kap pénzt 
a szennyvíztisztító fejlesztéséből

Hat év alatt 
tízszeres ár
B. D.

 A 2016-ban elnyert uniós 
támogatás több mint tíz-
szereséből valósulhat meg a 
hódmezővásárhelyi szenny- 
víztisztító fejlesztése. A pénz 
egy része Mészáros Lőrinc 
érdekeltségéhez vándorol 
majd.
 Addig ült a projekten az állam, 
amíg jócskán a zsebébe kell nyúlnia. 
2020 őszén még 4 milliárd 783 millió 
forintért vállalta volna a legolcsóbb 
árat ajánló jelentkező a vásárhelyi 
szennyvíztisztító régóta esedékes 
fejlesztését, de akkor a magyar kor-
mány nem adott kiegészítő forrást 
az 2016-ban elnyert 1,4 milliárd 
forintos uniós támogatáshoz, mos-
tanra viszont közel megnégyszere-
ződött a beruházás költsége.
A hat éve elstartolt modernizációs 
terv kapcsán több ízben megírtuk, 
hogy a múlt évtized derekán annyira 
alultervezték a kiadásokat, hogy a 
támogatási döntés megszületése 
után másfél évvel az elnyert összeg 
már csak a ráfordítások 40 százalé-
kára futotta volna. Újabb közbeszer-
zés következett, de ahogy fent már 
írtuk, 2020-ban sem járt eredmény-
nyel a versenyeztetés, mert nem 
volt elég a pénz. Az állam végül 2021 
augusztusában döntött úgy, hogy 

6 milliárd forintra emeli a beruhá-
zásra fordítható uniós támogatási 
keretet. Még egyszer meghirdették 
a tendert, s ezúttal eredményesnek 
nyilvánították – derül ki az elekt-
ronikus közbeszerzési rendszerben 
napokban megjelent bírálati ösz-
szesítőből, amit a kiíró Nemzeti 
Fejlesztési Programiroda Nonprofit 
Kft. tett közzé.
Két ajánlat érkezett a tervezési és ki-
vitelezési feladatokat egyaránt ma-
gába foglaló projektre, de az egyiket 
érvénytelenítették. A győztes befutó 
az A-Híd Építő Zrt. lett, amely nettó 
16 milliárd 99 millió forintért vállal-
ta a megbízást. A dokumentumban 
az is szerepel, hogy mely alvállalko-
zókkal dolgozik majd a nyertes: két 
másik cég mellett a Mészáros Lőrinc 
érdekeltségébe tartozó Mészáros és 
Mészáros Zrt.-vel.
A munkát elnyerő társaságnak a 
szerződéskötéstől számítva 3 éve 
lesz a beruházás megvalósítására. 

2016 MÉG 1,6 MILLIÁRD, 2022-BEN MÁR 
16 MILLIÁRD

máról Jancsovics Attila települési 
képviselő. „Kudarcot vallottam az 
idős otthonnal kapcsolatban. Nagyon 
megviselt lelkileg, amikor a lakók, 
dolgozók, hozzátartozók arcát látva, 
hallgatva panaszaikat nem tudtam 
semmit tenni.” – közölte. - „Három 
év alatt, egyetlen egyszer fordult elő, 
szóbeli előterjesztés az ülésen, és ez a 
szeptember 28-i volt. A testületi ülés 
meghívóját előző héten küldték ki, 
abban egy szó sem volt az otthon „ide-
iglenes” költöztetéséről. Valószínűleg 
azért, mert tudták, hogy mindennel, 
ami rendelkezésemre áll, meg fogom 
próbálni megakadályozni.” 
Mandátuma, a helyhatósági válasz-
tásokon leadott voksok száma alap-
ján Pálinkó Mátét illeti meg.
Október 13.: Márki-Zay Péter, 
Hódmezővásárhely polgármeste-
re, a Hódmezővásárhelyi Többcélú 
Kistérségi Társulás elnöke azért 
hívott össze a lakossági fórumot a 
mindszenti művelődési házba, hogy 
tisztázza a helyi idősek otthonával 
és a hódmezővásárhelyiek által a 
mindszentieknek kínált segítséggel 
kapcsolatban a kisvárosban elterjedt 
valótlanságokat. A mintegy kétszáz 
érdeklődő előtt többek közt azt is 
elmondta, hogy a sem ő, sem a Hód-
mezővásárhelyi Kistérségi Társulás 

nem akarja bezárni a mindszenti 
idősotthont, ennek sorsáról csak 
a mindszenti képviselő-testület 
dönthet. – Bárhogy is dönt a mind-
szenti testület, segíteni fogunk a 
mindszentieknek – közölte.
Az is elhangzott, hogy kétséges, 
hogy az ideiglenes szüneteltetés le-
hetséges-e, vagy a testület döntése 
az otthon végleges bezárását jelenti.
Október 20.: Hetvenen vettek részt a 
mindszenti városháza előtt az idő-
sek otthona bezárása ellen tiltakozó 
– Jancsovics Attila által szervezett 
- békés demonstráción. Az idősek 
elköltöztetésével még Zsótér Károly 
édesanyja, Pap Lajosné sem értett 
egyet, olyannyira nem, hogy aktívan 
részt vett az otthon bezárása ellen 
rendezett tiltakozáson melynek 
résztvevői élőláncot húztak az ott-
hon épület elé.
A városháza előtt Pálinkó Máté azt 
is elmondta, hogy döntés előtt sem 
a gondozottakat, sem a hozzátarto-
zóikat sem az otthon dolgozóit nem 
tájékoztatták, azok egy Facebook 
üzenetből tudták meg, mi is történt. 
Hozzátette, hogy a gondozottak, a 
gondozók és a mindszentiek több-
sége is azt szeretné, ha helyben ma-
radna, nem szűnne meg az otthon. 

2022.10.29.
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Zenekar:

Kapunyitás: 14:00
Sörpong bajnokság

Sörivóverseny 
Csípős bajor kolbászevő verseny

Rekop György standup: 20:00
Kabaré zenebonával Cseke Katinka és

 Zsiga László műsora: 17:00

Házigazda:
#whiteshure

18:00-02:00

Hódtói Sportcsarnok.

 

SZÓRAKOZÁS • Bajor életérzés Vásárhelyen

Oktoberfest a Hódtóiban
BOROS TAMÁS

 Október 29-én, szomba-
ton rendezik meg a Hódtói 
Sportcsarnokban a vásárhe-
lyi Oktoberfestet. A 14 órás 
kapunyitástól kezdve igazi 
bajor életérzés, kiváló han-
gulat, programok várják az 
érdeklődőket. 
 A felnőttek ipróbálhatják magu-
kat sörpongban, sörivó versenyen 
vagy csípős bajor kolbászevő ver-
senyen is. Kabaré „zenebonával” 
fellép Cseke Katinka és Zsiga László, 
20 órától pedig Rekop György kezdi 
meg önálló standup műsorát. 
A zenét a Black Five zenekar szolgál-

tatja a nap és az est folyamán, a há-
zigazda pedig Karesz (#whiteshure) 
lesz. 

Az eseményre a belépés díjtalan. 

Polgármesteri 
lakossági fogadóóra

Dr. Márki-Zay Péter 
polgármester lakossági 

fogadóórát tart november 
3-án, 9 órától a városházán.  

A megszokottak szerint 
a hivatal munkatársai segítik 

munkáját.
A résztvevők reggel 8 órától 

igényelhetnek sorszámot 
a városháza portáján.

Lakossági 
 fórum

Krupiczer Ferenc
képviselő tart

lakossági fórumot
a Nyugdíjas Lakópark 

épületében,
2022. november 2-án

17:30 órakor.
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KÉPZŐMŰVÉSZET • Megnyílt a 68. Vásárhelyi Őszi Tárlat

Sokszínűség, nyitottság, kvalitás
BOROS TAMÁS

 17 elismerést osztottak ki 
október 9-én az Alföldi Ga-
lériában megnyílt 68. Őszi 
Tárlaton. Miklós Péter fő-
igazgató azt emelte ki, hogy 
sokféle stílus, forma, kife-
jezésmód megfér egymás 
mellett ezen a nagyszabású 
kiállításon, amikor Hódme-
zővásárhely igazi művészeti 
központnak számít. Már-
ki-Zay Péter örömét fejezte 
ki, hogy a város még ebben 
a nehéz időben is országo-
san rekord mértékű összdí-
jazással tudja jutalmazni a 
képzőművészek munkáit. A 
kiállítás december 4-ig lá-
togatható, ami után télire 
bezár az Alföldi Galéria.
 Miklós Péter, a Tornyai János 
Múzeum, Könyvtár és Művelődé-
si Központ főigazgatója megnyitó 
beszédében azt mondta, Hódme-
zővásárhely művészeti értelemben 
messze van a központtól, ám majd 7 
évtizede olyat álmodtak ide, az Őszi 
Tárlat által, ami erre a pár hónapra a 
provinciális szerep helyett közpon-
ti szerepet ad a városnak. Európai 
szinten is páratlan hosszúságú az a 
történet, és az a siker, ami ezt a ren-
dezvényt jellemzi. A majd 70 év alatt 
több új trend tűnt fel, és ezek vagy 
el is tűntek vagy éppen megmarad-
tak. A mostani, 68. Őszi Tárlatra is a 
sokszínűség, a nyitottság jellemző, 
valamint az igényesség, a magas 
kvalitás.

A művekről szólva azt mondta: a 
szépség kortól független, ennek 
ábrázolása most is megjelent, de a 
humanitás és a dehumanizáció is 
központi kérdést kapott, például a 

fődíjas, Király Gábor műveiben is.
Márki-Zay Péter polgármester arra 
volt büszke a város nevében, hogy 
ezekben a nehéz időkben is meg 
tudják rendezni a kiállítást és Hód-
mezővásárhely még mindig rekord 
nagyságú és összegű elismeréssel 
díjazza a legjobb alkotókat. 
Az idei seregszemlére 213 alkotást 
választottak be, ezek közül 121 fest-
mény, 44 grafika, 43 plasztika, illet-
ve 5 egyéb kategóriájú alkotás.
Az idei Vásárhelyi Őszi Tárlat fődíját 
és a Tornyai-plakettet Király Gábor 
festőművész nyerte el egy freskóval, 
egy vászonra festett, valamint egy 
szintén vászonra festett, de fatáb-
lára ékelt képpel. Azt mutatta meg 
ezúttal, hogyan látja a mai kor em-
berét. 

A további díjazottak:

• Hódmezővásárhely Megyei Jogú 
Város Életműdíja – Kéri László 
festőművész

• Hódmezővásárhely Megyei Jogú 
Város és a Magyar Művészeti Aka-

démia Rudnay Gyula Művészeti 
Ösztöndíja – Vető Orsolya Lia fes-
tőművész

• Magyar Művészeti Akadémia Kép-
zőművészeti Tagozatának díja – 
Szabó Ábel festőművész

• Hódmezővásárhely Megyei Jogú 
Város Endre Béla mesterdíja – Pa-
pageorgiu Andrea festőművész

• Hódmezővásárhely Megyei Jogú 

Város Galyasi Miklós nívódíja – 
Szkok Iván festőművész

• Hódmezővásárhely Megyei Jogú 
Város Fiatal Festők Nívódíja – 
Kósa Gergely festőművész

• Kulturális és Innovációs Minisz-
térium díja – Németh Marcell 
szobrászművész

• MANK Magyar Alkotóművészeti 
Közhasznú Nonprofit Kft. díja – 

Melkovics Tamás szobrászművész
• Csongrád-Csanád Megyei Önkor-

mányzat díja – Sejben Lajos kép-
zőművész

• Csongrád Megye Önkormányzata-
iért Alapítvány díja – Pataki Tibor 
festő- és grafikusművész

• Csongrád Megye Önkormányza-
taiért Alapítvány díja – Zékány 
Dia festőművész

• Hód-Mezőgazda Zrt. díja – Majo-
ros Áron szobrászművész

• Hódagro Mezőgazdasági Zrt. 
munkajutalma – Lőrincz Tamás 
festőművész

• Kurucz D. István festőművész 
Emlékére díj – Orr András fes-
tőművész

• Daru Árpád vállalkozó munkaju-
talma – Sztanó Zsuzsanna grafi-
kusművész

• Rékassy Csaba Különdíj – Mórocz 
István grafikusművész

A tárlat december 4-ig látogatható 
az Alföldi Galériában, ami ezután 
télire bezárja kapuit. 

SOKAN VOLTAK KÍVÁNCSIAK A MEGNYITÓRA ZÉKÁNY DIA A CSONGRÁD MEGYE ÖNKORMÁNYZATAIÉRT ALAPÍTVÁNY DÍJÁT NYERTE EL

KIRÁLY GÁBOR 3 MŰVEL IS NEVEZETT

KÉZMŰVESSÉG • Kisfia születése után változott meg Anna élete

Vásárhelyi ékszerek a nagyvilágban
SOÓS KATA

 Palócz Léna modellt több-
ször fotózták már a vásár-
helyi tervező Halpern Anna 
sujtás ékszereiben. Az ék-
szerei eljutottak így Egyip-
tomba, Ciprusra, Tenerifére, 
az idei Dal tehetségkutató-
ban is feltűntek, de Hevesi 
Kriszta, az ismert szexu-
álpszichológus is szívesen 
hordja őket. A vásárhelyi 
tehetségnek nagy álma egy 
saját divatbemutató itthon 
vagy külföldön, és ez az álom 
nem áll messze a valóságtól.
 Hét évvel ezelőtt, a kisfia meg-
születése után gondolkodott el Anna 
azon, hogy belevág az ékszerké-
szítésbe. Persze ez nem ment egyik 
percről a másikra, először az alapo-
kat kellett megtanulnia. Az inter-
neten böngészve talált rá egy sujtás 
ékszer fotójára és azt mondta: ,,Váó, 
én is ezt szeretném csinálni”. Meg-

találta mesterét, Papp Csillát, aki-
nél elsajátította a fortélyokat, és a 
technikát, később pedig autodidakta 
módon kifejlesztette a saját stílusát.
Elkészültek az első fülbevalók, 
nyakláncok, amik a barátok, csa-
ládtagok körében hatalmas sikert 
arattak. Bejárta a saját útját, rájött 

hogyan kanyarodik a zsinór, és 
rengeteg időt töltött gyakorlással. 
Az összes kiegészítő egyedi igények 
alapján valósul meg, vannak akik 
részletes tervet adnak a vásárhelyi 
tehetségnek, de van, aki csak a színt 
határozza meg. Előfordul, hogy süt-
hető gyurmát, eltört tányér darabot, 
gyöngyöket, vagy bojtokat is kérnek 
Anna ékszereibe, ő pedig szívesen 
teljesíti a kéréseket, de közben ki-
alakult a saját stílusa is.
- Imádom az élénk színeket. Előfor-
dult már, hogy fekete fülbevalót kér-
tek tőlem, elkészítettem, de nem az 
a kedvencem. Engem az élénk színek 
jellemeznek a munkámban, tervben 
van szürkés-barnás szett elkészítése 
is, de nekem jobban tetszik a pink, az 
élénk zöld, vagy a narancssárga és a 
türkizkék - mesél az ékszerei stílu-
sáról Anna.
A nyaklánc, karkötő, vagy fülbeva-
ló nagyságától is függ, hogy Anna 
mennyi idő alatt lesz kész a meg-
rendelt termékkel, de nagyjából 
nyolc órát szán egy igényes ékszer 

elkészítésére. A sujtás ékszer elké-
szítésének két módja van: van, aki 
ragasztja és van, aki varrja. A vá-
sárhelyi tervező varrott technikával 
dolgozik, ami sokkal igényesebb és 
részletgazdagabb és ezzel együtt 
időigényesebb folyamat is.
- Nagy álmom egy magyarországi 
vagy egy külföldi divatbemutató. A 
covid alatt rájöttem, hogy bármi-
lyen szép ékszereket is készítesz, ha 
nincsenek kapcsolataid, az semmit 
nem ér. Éppen ezért a bezártság alatt 
leginkább kapcsolatokat építettem, 
mert én szeretek a háttérben lenni a 

divat világában, de néha elő kell lépni, 
hogy észrevegyenek - mondja Anna, 
akinek önkifejezési formája is ez a 
kreatív foglalkozás.
Sikerei és megrendelései ellenére is 
folyamatosan fejleszti magát, el-
végzett egy varró tanfolyamot, ide-
jének egy részét pedig azzal tölti ki, 
hogy sérült gyermekekkel dolgozik. 
Elmondása szerint Hódmezővásár-
helyen és a térségben is sokan fog-
lalkoznak ezzel a technikával, de az 
ő stílusa egyedi, így már ránézésre 
lehet tudni, hogy melyek az ő mun-
kái. 

ANNA ÉKSZEREIT MÁR VILÁGSZERTE 

VISELIK SZÍVESEN

AZ ÉLÉNK SZÍNEK IHLETIK MEG LEGINKÁBB
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UTÁNPÓTLÁS • Érmekkel jöttek haza 
Veszprémből a NICS-HSÚVC versenyzői

(Egyéni) 
csúcsokat javítva
BOROS TAMÁS

 Maradjunk a medencében. 
Október 21-től 23-ig ren-
dezték meg Veszprémben a 
VIII. Medencés Hosszútá-
vú Országos Bajnokságot. A 
NICS-HSÚVC versenyzői a 
második napon voltak ér-
dekeltek, ahol 1500, illetve 
3000 méteres gyorsúszás-
ban mérték össze erejüket az 
ellenfelekkel.
 Ezek során Szabó Marcell Attila 
3000 méteres gyorsúszásban 45 
másodpercet javítva úszott új kor-
osztályos országos csúcsot és ezzel 
3. helyen végzett, az idősebbek kö-
zött.

Mérai Janka mostanában óriási for-
mában úszik, és Veszprémban 1500 
méter gyorson 2. helyen végzett. A 
fiúk között Nagy Olivér, szintén 1500 
gyorson 40 másodpercet faragott az 
egyéni legjobbjából és ezzel az idő-
vel a dobogó második fokára tudott 
felállni.
A csapat tagjai voltak még:
• Török Réka (1500 gyors): 29. he-

lyezett

• Pászti Alex (1500 gyors): 30. he-
lyezett

• Búzás Bálint Bende (3000 gyors): 
21. helyezett

• Oláh Ádám (3000 gyors): 23. he-
lyezett

• Földesi Balázs (3000 gyors): 29. 
helyezett 

FITNESS • 5. helyen végzett a vásárhelyi 
Nagy Viktória az amatőr vb-n

Sérülés ellenére 
sem adta fel
BOTTYÁN RÓBERT

 Október 18. és 23. között 
a dél-koreai Csedzsuban 
rendezték meg az amatőr 
fitness-világbajnokságot, 
melyen a hódmezővásárhe-
lyi Nagy Viktória az ötödik 
helyen végzett.
 A Nemzeti Versenysport Szövet-
ség tájékoztatása szerint a junior 
kategóriában szerzett világbajnoki 

érme után, a felnőttek között is 
sikeresen szerepelt Balogh Eszter 
(Acrobatic Fitness -163 cm) és Ka-
rikó Brigitta (Artistic Fitness +163 
cm): mindketten ezüstérmet sze-
reztek, Eszter mindössze egy pont-
tal maradt le az aranyról.
A Hód-Fitness SE sportolója, Nagy 
Viktória (Acrobatic Fitness +163 cm) 
a döntő előtt megsérült, s bár a stáb 
azt ajánlotta, hogy ne folytassa a 
versenyt, nem adta fel, és végül az 
előkelő 5. helyen végzett. 

JUDO • Vásárhelyi sikerek kül-, és belföldön egyaránt

Jól sikerült október
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

 Jól sikerült az október a 
Hód Judo SE versenyzőinek. 
Előbb Szegeden, majd a hor-
vátországi Vinkovciban bi-
zonyítottak a Hód Judo SE 
versenyzői. 
 Október második hétvégéjén Sze-
geden rendezték meg az ifjúsági „B” 
korosztályos magyar bajnokságot, 
amelyen Ocsák Nimród Zsombor 
(-81 kg) és Hangyási Boróka Anna 
(+63 kg) is a bronzéremért küzdhet-
tek, Nimród az egy évvel idősebbek 
között még Boróka a 4 évvel idő-
sebbek között. Végül szoros küzde-
lemben mindketten az 5. helyezést 
szerezték meg a versenyen. Továbbá 
Nimród megmérettette magát az 
U23-as korosztályban is tapaszta-
latszerzés céljából, mindössze 15 
évesen.
Ezen kívül Török Csenge, Pallai Dóra 
Margit és Varga Szabolcs Dominik is 
szépen küzdöttek a versenyen szin-
tén az idősebbek között. A lányok 
szintén 4 évvel idősebbek között, 

míg Szabolcs az egy évvel idősebbek 
között versenyeztek.
A horvátországi eredmények:
U10
• Hangyási Csongor Botond, +50kg, 

1. helyezés
• Török Emese, -36kg, 1. helyezés
• Emesét választották a 10 év alatti 

lány kategória legtechnikásabb 
versenyzőjének.

U12
• Hangyási Zengő Eszter -52 kg 1. 

helyezés
• Török Zoltán -46 kg 2. helyezés
A verseny során nagy küzdelmekben 
nagyon szépen helytállt kettő, még 
kevésbé rutinos versenyzőjük, Ba-
kacsi László és Szarka Lehel is.
U14
• Hangyási Boróka Anna +63 kg 1. 

helyezés
• Hangyási Zengő Eszter -52 kg 3. 

helyezés (elindult a 2 évvel idő-
sebbek között is)

• Ládi Levente -38 kg 3. helyezés
• Pallai Dóra -48 kg 1. helyezés
• Török Csenge -57 kg 2. helyezés
• Török Zoltán -46 kg 2. helye-

zés (elindult a 2 évvel idősebbek 

között is)
U16
• Hangyási Boróka Anna -70 kg 1. 

helyezés (elindult a 2 évvel idő-
sebbek között is)

• Ocsák Nimród Zsombor -81 kg 2. 
helyezés

• Pallai Dóra -48 kg 2. helyezés (el-
indult a 2 évvel idősebbek között 
is)

• Török Csenge -57 kg 3. helyezés 
(elindult a 2 évvel idősebbek kö-
zött is)

• Varga Szabolcs Dominik -50 kg 3. 
helyezés

U18
• Ocsák Nimród Zsombor -81 kg 3. 

helyezés (elindult a 2 évvel idő-
sebbek között is)

• Varga Szabolcs Dominik -50 kg 1. 
helyezés (elindult a 2 évvel idő-
sebbek között is)

U23
• Rion Higure -73 kg 2. helyezés
• Ezen eredményekkel a Hód Judo 

SE a női tabellán a 3. helyen zárt, 
még összesítésben a 6. helyet sze-
rezte meg a 35 klub közül. 

NAGY VIKTÓRIA 5. HELYEZETT LETT

 KITETT MAGÁÉRT A CSAPAT

A Németh László Városi Könyvtárban heti rendszerességgel, 

szombat délelőttönként nyelvi kurzust tartunk.
Ha tervezed, hogy ANGOL nyelvből emelt szintű 

érettségit teszel, mi segítünk az elérésében!

•  kis létszámú (max. 8 fő), limitált csoport előzetes ingyenes tudásszint felmérés szerint,

•  1000 Ft / alkalom * = 45 perc írásbeli + 45 perc szóbeli felkészítő óra,

•  beszélgetési lehetőség idegennyelvi lektorral, 

•  házi vizsga, melyen ha jól teljesítesz, tárgyjutalomban részesülsz,

•  ráadásul még a befi zetett óradíjakat is visszaadjuk, 

 ha az emelt szintű érettségin min. 60%-os eredményt érsz el! 

AMIT KÍNÁLUNK:

A jelentkezéshez 

kérdőívünket megtalálod 

a könyvtár honlapján: 

www.nlvk.hu 

Keresd a képzés logóját!

1112. ÉVFOLYAMOS VÁSÁRHELYI 

DIÁKOK FIGYELMÉBE!!!!!

Kezedben a kulcs, Neked mindehhez már 

csak a szorgalmadat kell hozzátenned!

A képzés a város támogatásával valósul meg. 

De
sig

ne
d 

by
 F

re
ep

ik

Helyszín: 

 a városi könyvtár (Hmvhely, Andrássy út 44.)

SZÁMÍTUNK RÁD!

* ingyenes részvétel pályázhatóŐ Ő HÓDMEZŐ
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TÁMOGATJA
AZ IDŐSEKET!

segítjük 
a rászoruló 
szépkorúakat.

10.000 Ft-tal10.000 Ft-tal

Az igénylés módja: 
személyesen a Polgármesteri Hivatal Lakosságszolgálati Iroda 

Ügyfélszolgálati irodájában (fsz. 13/a) november 15-ig.


